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ČESKO: Kdo by očekával, že stát se bude snažit ulehčovat důchodcům život a vycházet jim
ve všem vstříc, ten by byl na omylu. Naopak, už na rok 2025 se chystá poměrně zásadní
změna, která je potenciálně připraví o peníze. Dojde totiž k tomu, že se zpoplatní určitá
lejstra, která penzistům chodí.

Bylo to opravdu nutné?

V rámci novely o důchodovém pojištění rozhodlo Ministerstvo práce a sociálních věcí o řadě novinek.
Jednou z těch méně populárních bude zcela jistě to, že informace o navýšení důchodu, takzvané
valorizaci, bude zpoplatněná, pokud k jejímu odeslání dojde poštovní neboli papírovou cestou.
Poplatek by přitom měl dosáhnout výše ceny poštovní služby.

Stejně jako banky se snaží přimět své klienty k tomu, aby s nimi nekomunikovali na pobočkách, ale
prostřednictvím internetového a mobilního bankovnictví, také stát chce své důchodce dotlačit k
digitální komunikaci. Je nicméně otázkou, zda je to vůči seniorům, kteří často nepracují s počítačem,
vhodné.

Důchodci by o informaci o valorizaci penzí neměli přijít. Pouze jim dorazí jiným způsobem, než byli
zvyklí. Mohou požádat o zasílání do datové schránky nebo si ji najdou na svém účtu v portálu České
správy sociálního zabezpečení.
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Nemají pro to pochopení

Pakliže byste trvali na tom, že vám má být zasíláno vyrozumění poštou v papírové podobě, potom
budete muset navštívit některou z poboček ČSSZ a zde si to vyžádat vyplněním speciálního
formuláře. Jak už ale bylo uvedeno, tato služba bude od příštího roku zpoplatněna. Částka vám bude
stržena z důchodu.

“Nejsem zvědavá na nějaké emaily. Na stará kolena se to opravdu učit nehodlám. Nechápu, proč mi
ten papír nemohou poslat jako vždy poštou,” zlobí se paní Anežka, které je 75 let. Řada důchodců
reaguje obdobně. Podle nich tady stát šetří na nesprávném místě. Ministerstvo však argumentuje, že
ušetří miliony korun. Mnozí ovšem pochybují, zda v tomto ohledu vzal stát digitalizaci za ten správný
konec.
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